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1. Godkendelse af dagsorden samt indmeldelse af punkter til Eventuelt (5 

min.) 

Sagsfremstilling  Godkendelse af dagsorden og fremsættelse af punkter til Eventuelt. 

 

Indstilling  Det indstilles, at Rådet godkender dagsordenen. 

 

Referat  Dagsorden godkendes 

 

Helge Madsen ønsker at orientere om evaluering fra almen praksis under 

punkt 7. 

 
2. Godkendelse af referat (5 min.) 

Sagsfremstilling  Godkendelse af referat jf. bilag 1 fra sidste CVUR møde 12.09.2023 

 

Indstilling  Det indstilles, at Rådet godkender referatet.  

 

Referat  Rådet godkender referatet 

 
3. Revision af de regionalt obligatoriske Kursusdage for KBU-læger (25 

min.)  

 

Sagsfremstilling  Lægeuddannelsen adresserede på mødet d. 22.11.2022 et ønske om 

at revidere de regionale obligatoriske temadage som afholdes for 

alle KBU-læger i Region Sjælland. Dagene er i den nuværende form 

placeret i anden del af KBU-forløbet med følgende temaer: almen 

praksis, attester, karrierevejledning, psykiatri samt rationel farma-

koterapi, jf. bilag 2.  

 

Derudover er der et obligatorisk 1 dags kursus omhandlende anti-

biotika, som har været afholdt siden 2008. Dette kursus er placeret 

i første delforløb af KBU, jf. bilag 3. 

  

Punktet blev drøftet på mødet d. 30. maj 2023 og igen 12. septem-

ber, hvor der var en præsentation af 1) de nationale obligatoriske 

kurser under KBU, 2) evalueringer af KBU-temadagene og 3) 

Kursus for KBU læger vedr. multisygdom, jf. bilag 4-6.  

 

På KBU temadagen den d. 27. september 2024 afholdt Lægeud-

dannelsen en mini workshop, hvor KBU-lægerne fik mulighed for 

at svare på spørgsmål omkring deres KBU. Resultatet præsenteres 

på mødet. 

  

Med budgetaftale for 2024 er der afsat 1 mio. kr. årligt til, at Vi-

dens- og forskningscentret for multisygdom på NSR kan tilbyde 

kliniknære kurser til KBU-læger i Region Sjælland. Kurset forven-

tes at indgå som en del af de obligatoriske KBU-temadagene fra 

april 2024.  

 



 

 

Da kurset får betydning for det samlede udbud af obligatoriske 

kursusdage bliver der behov for at justere kursusdage og indhold. 

Baggrunden er at sikre, at lægerne opnår de rette og nødvendige 

kompetencer på de rigtige tidspunkter, at der ikke sker overlap i 

forhold til emner der undervises i, herunder at emnerne understøt-

ter udviklingen i den lægelige videreuddannelse, regionens strate-

giske indsatser og optimal udnyttelse af ressourcer. 
 

På baggrund af tidligere drøftelser, mini workshop og den nye af-

tale om kursus i multisygdom, fremlægges forslag til justeret ind-

hold og placering af kursusdage.    

 

Bilag 2 - Kursusbeskrivelse og program for KBU-temadage 
Bilag 3 - Kursusbeskrivelse og program for Antibiotikakursus 
Bilag 4 - De Nationalt obligatoriske KBU kurser 
Bilag 5 - Evalueringer fra KBU temadagene 
Bilag 6 - Multisygdom regionalt kursus 
 
 

                    Indstilling  Det indstilles, at Rådet; 

- Tager inddragelsen af kurset i Multisygdom i de regionale 

KBU temadage til efterretning 

- Drøfter den mest hensigtsmæssige placering af kurset i 

Multisygdom 

- Drøfter konsekvenser for de øvrige temaer ved inddra-

gelse af kurset i Multisygdom 

- Drøfter ramme og indhold for reviderede KBU temada-

gene  

- Aftaler den videre proces.  

 

                   Referat  Lægeuddannelsen indleder punktet med et kort oplæg om regionens 

KBU temadage. Punktet er drøftet ad flere omgange siden 2022, 

hvor både temadagens indhold og sammenhæng til øvrige regionale 

og nationale obligatoriske kurser har været gennemgået. 

 

Der er et ønske om at KBU-temadagene revideres, da de ikke er tids-

svarende. Temadagene skal hænge sammen med regionens strate-

gier og KBU-lægerne skal klædes på, i forhold læringsbehov og i for-

hold til udviklingen i sundhedsvæsenet. 

 

På KBU-temadagen den d. 27. september 2024 afholdt Lægeuddan-

nelsen en mini workshop, hvor KBU-lægerne fik mulighed for at 

svare på spørgsmål omkring deres KBU. Evalueringen bestod af 4 

spørgsmål og 78 KBU-læger deltog (PowerPoint præsentation af 

KBU-data). 

 

Generelt kan Rådet genkende besvarelserne fra egne sygehuse. 

KBU-lægernes oplevelse af at stå alene handler blandt andet om ad-

gangen til bagvagter og manglende supervision.  

 



 

 

I evalueringerne nævnes bekymringen for at begå fejl. Denne viden 

fra evalueringerne skal også tages med, når der skal ses på KBU te-

madage.  

 

I forbindelse med revisionen af KBU temadagene foreslår Lægeud-

dannelsen og NSR Sygehuse at kurset i multisygdomme bliver en del 

af de obligatoriske temadage. Kurset lever op ønsket om at tilegne 

sig brede kompetencer i lægeuddannelsen.  

 

Der skal være 6 kurser om året med 40 deltagere og der skal oprettes 

et underviserkorps med erfaring fra geriatri, almen medicin og evt. 

psykiatri. Der skal nedsættes en netværksgruppe eller styregruppe 

som har det overordnet ansvar for at sikre kursets kvalitet. Net-

værksgruppen skal sikre at kurset bliver løbende udviklet og at der 

er skabes sammenhæng til de øvrige nationale og regionale obliga-

toriske kurser, at der sikres ensartet undervisning og at undervi-

serne bliver kompetenceudviklet. 

 

Ved at lave 6 kurser - 3 i den ene halvdel af året og 3 i den anden 

halvdel, bliver KBU-lægerne delt mere ud i forhold til drift.  

 

Lægeuddannelsen præsenterer KBU-temadage, hvor de nuværende 

nationale obligatoriske kurser og regionale kurser fremvises. Heref-

ter præsenteres nyt forslag til fremtidige regionale kurser (Power-

Point præsentation – KBU-temadage). 

 

 Intro kursus med fokus på rollen som KBU-læge, transitio-

nen fra studerende til læge, psykologisk tryghed og fejlkultur 

og ulighed i sundhed, 

 Kursus i multisygdomme 

 3 KBU-temadage 

 Antibiotikakursus 

 

Rådet er enige i at kurset i multisygdom skal indgå som et regionalt 

obligatorisk kursus. Et flertal af Rådets medlemmer ønsker at fast-

holde det nuværende antal obligatoriske kursusdage, ligesom Rådet 

er enige om at temadagene skal indeholde ny viden og ikke inde-

holde viden KBU-lægerne allerede har tilegnet sig på medicinstu-

diet.  

 

Rådet beslutter at: 

 5 temadage bibeholdes, men temaerne skal ændres. 

 Kurset Multisygdom bliver én temadag 

 Rationel farmakoterapi og antibiotika slås sammen til én te-

madag 

 En temadag omkring den almen medicinske tilgang og kar-

rierevalg 

 En temadag med fokus på psykiatrien. 



 

 

 

Alle temadage skal gennemgås, med henblik på at sikre kvalitet og 

sammenhæng. 

  

4. Geografisk skævhed i tildeling af hoveduddannelsesforløb (15 min.) 

 

Sagsfremstilling  Dagsordenspunktet præsenteres af Yngre Læger, og omhandler at 

den lægelige videreuddannelse medvirker til geografisk ulighed i 

sundhed. Uddannelseslæger, der er bosat og forankret uden for 

storbyen, bliver frasorteret i videreuddannelsen hvis de ikke har 

haft introstilling i storbyen. 

 

 

Bilag 7 - Artikel i Ugeskrift for læger: Sjællandske introlæger: Vi ta-

ber konkurrencen om HU-Stillinger 

 
Bilag 8 - Debatindlæg i Ugeskrift for læger: Hurra for den dygtige 
og glade kliniker 
 
Bilag 9 - Artikel i Ugeskrift for læger: Den lægelige videreuddan-
nelse medvirker til geografisk ulighed i sundhed 
 

 

Indstilling  

 

Referat 

Det indstilles, at Rådet tager orienteringerne til efterretning 

  

Punktet indledes af Yngre Læger, som orienterer om temaet i Uge-

skrift for Læger.  

 

Der ønskes en opmærksomhed på, dem som allerede bor i regio-

nen, men som fravælges til hoveduddannelsesstillinger i Region 

Hovedstaden. 

 

Rådet er enige om, at nogle specialer tillægger forskning og på for-

hånd opnåede specialiserede kompetencer stor vægt. 

 

Rådet finder også at der er behov for at se på hoveduddannelsen på 

en ny måde. Der bør ses på forløb, hvor Region Sjælland kan vare-

tage hele eller størstedelen af hoveduddannelsen. Dette vil under-

støtte ønsket om at uddanne med fokus på generalistkompetencer 

og ikke ”specialist specialist” kompetencer.  

  

Rådet roser De Yngre Læger for at stå frem, og mener at debatten 

vil få betydning for ansættelser i kommende til hoveduddannelses-

forløb. 

 

 

 

 



 

 

5. Etablering af ”nære” Region Sjælland Hoveduddannelsesforløb (15 min.) 

 

             Sagsfremstilling  Med udgangspunkt i en henvendelse til Regionsrådsformand 

Heino Knudsen i juni 2023 fra en række uddannelseslæger på Ny-

købing Falster Sygehus og deres efterfølgende artikler i Dagens 

medicin under samme overskrift ”Lægerekruttering i provinsen: 

Den oversete årsag” blev der afholdt temamøde i CVUR den 12. 

september 2023. Derudover blev problemstillingerne også drøftet i 

Det Regionale Råd for Lægers Videreuddannelse den 2. oktober 

under temaet ”Generationer mødes i Lægelige Videreuddannelse”. 

 

På baggrund af ovenstående drøftelser, og med henblik på at styrke 

rekrutteringen til uddannelsesforløb i Region Sjælland, lægger Læ-

geuddannelsen op til, at etablere et antal ”nære” hoveduddannel-

sesforløb i Regionen.  

 

Formålet er at sammensætte forløb, så uddannelseslæger med for-

del tidlig i deres karriere kan bosætte sig uden for Storkøbenhavn.  

 

Forløbene har alle start og slut på samme stamafdeling fordelt på 

hhv. Holbæk Sygehus, NSR Sygehuse og Nykøbing Falster Syge-

hus. Som et underliggende princip omkring forløbssammensætnin-

gen, må der max være 90 km mellem de afdelinger, der indgår i det 

samlede hoveduddannelsesforløb. 

 

Forudsætningen for at kunne etablere ”nære” hoveduddannelses-

forløb i Region Sjælland er, at Det Regionale Råd for Lægers Vide-

reuddannelse kan godkende den nye sammensætning, og at ud-

dannelseskvaliteten er mindst lige så god kvaliteten i de eksiste-

rende forløb. 

 

Følgende specialer foreslås at indgå: Anæstesi, ortopædkir og et 

medicinsk speciale, fx Intern medicin: geriatri.  

 

Med henblik på at kunne opretholde 2-steds kravet, herunder sikre 

opnåelse af alle kompetencer og få kendskab til regions- eller højt-

specialiserede funktioner, skal alle forløb kombineres med delfor-

løb på SUH, og hvor nødvendigt, fokuserede ophold af kortede va-

righed på Rigshospitalet. Dette er særlig relevant for forløbene i 

Anæstesi og ortopædkirurgi.  

 

Udover at give mulighed for at uddannelseslæger bosat i Region 

Sjælland, kan få et forløb, hvor størstedelen af deres uddannelses-

forløb er placeret i Region Sjælland, understøtter forslaget både 

den Strategiske samarbejdsaftale med Region Hovedstaden og ar-



 

 

bejdet med at sikre Bæredygtige akutsygehuse. Det kan i den for-

bindelse overvejes om  

 
 

               Indstilling  Det indstilles, at Rådet; 

- Drøfter muligheden for at etablere rene hoveduddannel-

sesforløb inden for udvalgte specialer 

- Drøfter antallet af forløb og fordelingen af forløb imellem 

sig 

- Drøfter behovet for fokuserede ophold 

- Drøfter den videre proces, herunder inddragelser af det 

Regionale Råd for Lægers Videreuddannelse og de rele-

vante specialspecifikke uddannelsesråd. 

 

               Referat  Rådet er enige i at der bør arbejdes med at etablere nære forløb og 

foreslår at de konkrete afdelinger kontaktes med henblik på at vur-

dere om afdelingerne har kapacitet og økonomi til at indgå i forlø-

bene. 

 

Rådet beslutter at: 

Lægeuddannelsen og Dan Bruun Petersen går videre med forslaget 

og kontakter cheflægerne på udvalgte afdelinger i regionen indn for 

specialerne Anæstesiologi, Ortopædkirurgi, Radiologi, Geriatri og 

Kirurgi. 

 

 

6. Etablering af sammenhængende videreuddannelsesforløb (15 min.) 

 

Sagsfremstilling  Der ønskes en drøftelse af initiativer som kan styrke rekrutteringen 

af uddannelseslæger til specialet almen medicin i Region Sjælland.  

 

Flere steder i Danmark og inden for nogle specialer er der udfor-

dringer med at rekruttere de læger, der er behov for. Dette gælder 

blandt andet almen medicin. Som led i dette har Lægedækningsud-

valget foreslået etablering af forsøg med sammenhængende uddan-

nelsesforløb (mellem KBU, introduktionsstilling og/eller hovedud-

dannelsesforløb) i lægedækningstruede områder for at sikre re-

kruttering.  

 
Region Nord fik i januar 2018 tilladelse til at opslå sammenhæn-

gende KBU-Intro forløb og sammenhængende KBU-Intro og HU 

forløb i Almen medicin, hvor ordningen har kørt som et pilotpro-

jekt frem til og med 2022. I Pilotprojektet har der i Almen medicin 

været 9 forløb med KBU samt Intro og 8 forløb med KBU, Intro 

samt HU. Pilotprojektet blev evalueret via spørgeskema, hvor læ-

gerne overordnet evaluerede ordningen positivt i forhold til at 

sikre sig et geografisk tilhørsforhold, samt det at have afklaring om 

fremtiden. De praktiserende læger evaluererede ordningen overve-



 

 

jende positivt, da det har bidraget til at rekruttere læger til områ-

det. Dog så de en udfordring ved at stoppe forløb, hvor lægen ikke 

egner sig til specialet.  

 

Med henblik på at afprøve nye muligheder for at styrke rekrutte-

ringen til Region Sjælland inde for specialet almen medicin, ønsker 

Lægeuddannelsen at ansøge Sundhedsministeriet om dispensation 

til at etablere et antal sammenhængende uddannelsesforløb bestå-

ende af KBU forløb kombineret med en Introduktionsstilling og 

Hoveduddannelsesforløb i almen medicin i de lægedækningstru-

ede områder i Region Sjælland. Ordningen skal køre over en 6 årig 

periode med KBU start primo 2025. Forløbene som kendes på for-

hånd vil blive etableret i umiddelbar forlængelse af hinanden, og 

vil blive søgt via Lægeuddannelsen i Region Sjælland på samme 

vilkår som ved ansøgning af Introduktionsstillinger og Hovedud-

dannelsesforløb. 

Ansøgningen til Sundhedsministeriet skal forhåndsgodkendes af 

Det Regionale Råd for Lægers Videreuddannelse. 

 

               Indstilling 

 

 

 

               Referat 

 

Der indstilles, at Rådet drøfter hvilke muligheder der er i Region 

Sjælland, for etablering af sammenhængende og håndholdte ud-

dannelsesforløb. 

 

Rådet støtter op om forslaget om at oprette sammenhængende for-

løb med KBU, Intro og Hoveduddannelsesforløb i almen medicin 

med inspiration fra Region Nord. 

 

Almen Praksis ønsker en opmærksom omkring, at kunne afbryde 

forløb, hvor der ikke er ønske om fortsættelse af samarbejde. 

 

Rådet beslutter at: 

Etablere sammenhængende uddannelsesforløb. Lægeuddannelsen 

laver dispensationsansøgning til Sundhedsstyrelsen.  

 

 

7. Almen medicin (10 min.)  

 

            Sagsfremstilling  Status på antal besatte stillinger   

Der er i 2023 blevet opslået og besat flere Intro- og hoveduddan-

nelsesforløb i Region Sjælland sammenholdt med 2021 og 2022. 

Således er antallet af besatte hoveduddannelsesforløb steget med 

78% fra 2022 til 2023, mens antallet af introduktionsstillinger er 

steget med 20%. 

 

Introduktionsstillinger - almen medicin:  

År Opslåede 
forløb  

Besatte for-
løb 

Ubesatte 
forløb  

Antal ansøgere 

2019 86 67 19 178 

2020 87 56 31 127 



 

 

2021 73 39 34 130 

2022 76 49 28 100 

2023 82 59 23 103 

20241 24 16 8 32 
 

Intro-stillinger - almen medicin, Optagerområde  

År SUH Holbæk NFS NSR 

2022 24 3 4 18 

2023 20 10 4 25 

2024 7 0 2 7 
 

Hoveduddannelsesforløb – almen medicin  

År 
Opslåede 
forløb 

Besatte for-
løb 

Ubesatte 
forløb 

Antal ansøgere 
 

2019 53 35 18 57 

2020 55 36 19 56 

2021 56 27 29 55 

2022 48 18 30 30 

2023 70 32 38 40 

20242 18 14 4 22 
 

Hoveduddannelsesforløb – almen medicin, optagerom-

råde:  

År SUH Holbæk NFS NSR 

2022 8 5 2 3 

2023 13 7 4 8 

2024 4 3 3 4 
 

Der opleves en generel mangel på tutorlæger i Region Sjælland. 

Særlig Holbæk-området har tilkendegivet, at der er udfordringer 

med tutorlægekapacitet. Det er derfor vanskeligt at finde tilstræk-

keligt antal uddannelsespladser hvilket særligt påvirker antallet af 

opslåede Introduktionsstillinger.  

 

                  Indstilling  

 

 

 

Det indstilles, at Rådet tager orienteringen vedr. antal besatte 

forløb til efterretning.  

                  Referat  

 

Lægeuddannelsen orienterer om, at Region Sjælland har skruet op 

for Hoveduddannelsesforløb i 2023, og at regionen udnytter den 

fulde dimensionering i specialet. For introduktionsstillingerne i 

runde 2024-2 er der 39 ansøgere til 25 stillinger. 

 

                                                      

 
1 Tallet dækker over 1. runde ud af 4. 
2 Tallet dækker over 1. runde ud af 4. 



 

 

 

Regionens Praksisuddannelseskoordinator orienterer om evalue-

ringerne i Almen praksis, som ser rigtig gode ud. 

 

Lægeuddannelsen orienterer omkring udfordring med tutorlæge 

kapacitet i almen praksis. Lægeuddannelsen er opmærksom på, at 

et øget antal KBU læger og flere læger i introduktionsstillinger og 

hoveduddannelsesforløb i kombination med den forestående øg-

ning af uddannelsestid i praksis vi betyde behov for flere tutorlæ-

ger og bedre udnyttelse af tutorlægekapaciteten i regionen. 

 

Der er lavet en ny politisk aftale om at psykiatrien skal være en del 

af KBU’en og placeres i første del. Der er en bekymring for at KBU 

læger skal starte i psykiatrien og Lægeuddannelsen overvejer der-

for at søge dispensation således, at KBU forløbet starter i almen 

praksis og med psykiatrien som anden del af forløbet. Rådet er 

enige i dette. 

 
8. Drøftelse ang. Karrierevejledning (15 min.) 

 

Sagsfremstilling  Der ønskes en drøftelse af, hvordan regionen sikrer den nødven-

dige karrierevejledning til uddannelseslæger, der ikke vurderes at 

have de fornødne kompetencer inden for et givent speciale eller 

uddannelseslæger, der ønsker hjælp til karrierevejledning.  

 

Der ønskes herunder en drøftelse af, hvordan man kan understøtte 

vejledere, UAO og tutorer i arbejdet med at karrierevejlede uddan-

nelseslæger. 

 

Bilag 10 - Vejledning om karrierevejledning i den lægelige videre-

uddannelse. 

 

  Indstilling  

 

 

 

 

Det indstilles, at Rådet drøfter hvordan vi sikrer en retmæssig og 

rettidig karriererådgivning til uddannelseslæger og hvordan vi 

bedst understøtter vejledere, UAO og tutorer i arbejdet med at kar-

rierevejlede uddannelseslæger.  

    Referat Punktet udskydes til næste møde. 

 
9. Måling af uddannelseskvalitet (15 min.) 

 

Sagsfremstilling  I understøttelsen af Region Sjællands strategi vedr. fastholdelse og rekrut-

tering af læger er et centralt og vigtigt fokusområde det, at være en attrak-

tiv uddannelsesregion for derigennem at tiltrække flere uddannelsessø-

gende læger. 

 



 

 

Der ønskes en drøftelse af hvordan Lægeuddannelsen fremadrettet præ-

senterer data vedr. uddannelseskvalitet til de årlige drøftelser mellem Re-

gionens direktion og de respektive sygehusledelser samt Psykiatriledelsen 

(jf. bilag 11). 

 

Lægeuddannelsen ønskes ligeledes en drøftelse af hvorledes de enkelte sy-

gehus- og psykiatriledelser arbejder videre med overvejelser og beslutnin-

ger taget ifm. de årlige drøftelser af uddannelseskvalitet. 

 

           Indstilling  

 

 

 

 

 

 

Referat 

Det indstilles, at Rådet drøfter hvordan data for uddannelseskvaliteten 

præsenteres ifm. de årlige møder mellem Regionens direktion og de re-

spektive sygehusledelser samt Psykiatriledelsen. 

Derudover ønskes en drøftelse af hvorledes de enkelte sygehusledelser 

samt Psykiatriledelsen arbejder videre med beslutninger som er taget, 

ifm. de årlige drøftelser af uddannelseskvalitet. 

 

Punktet udskydes til næste møde. 

 

10. Strategi for lægelig videreuddannelse i Region Sjælland (25 min.) 
 

Sagsfremstilling 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Punktet blev udskudt fra sidste møde d. 12. september 2023. Der 

blev udtrykt et ønske om, at punktet skulle rammesættes bedre ift. 

ønsket for den konkrete drøftelse. 

 

Med det øgede fokus på kvaliteten af og kapaciteten i uddannelsen 

af læger og speciallæger, arbejdes der i stigende grad med strategier 

og indsatser for den lægelige videreuddannelse på de enkelte syge-

huse, i psykiatrien, i almen praksis og i Regionshuset. På den bag-

grund ønskes en drøftelse af hvordan vi sikrer en fælles tilgang der 

både understøtter de overordnede nationale og regionale strategiske 

mål og visioner, sikrer sammenhæng i indsatser og strategier regio-

nalt, herunder går i fælles retning samt sikrer at vi inddrager hinan-

den regionalt i arbejdet med at videreudvikle den lægelige videreud-

dannelse.  

 

Lægeuddannelse og lægelig videreuddannelse er et fælles regionalt 

ansvar og en fælles regional opgave. Uddannelse går på tværs af fag-

områder, virksomhedsområder og sektorer og kræver tæt koordina-

tion og involvering af alle parter, både dem der giver uddannelse og 

dem der skal aftage færdiguddannede læger og speciallæger. Ud-

dannelse kan derfor ikke ses som en isoleret opgave. Det er nødven-

digt at tilgå uddannelsen af læger og speciallæger på en strategisk, 

struktureret og sammenhængende måde. 

 

Der ønskes en orientering fra de tre sygehuse, psykiatrien, almen 

praksis og Lægeuddannelsen i Region Sjælland ift., hvordan der ar-

bejdes strategisk med at sikre og udvikle den lægelige videreuddan-

nelse samt fremadrettede fokusområder. 

 



 

 

 

 

  

 

 Indstilling 

 

 

 

 

 

  Referat  

 

Det indstilles, at Rådet;  

Tager orienteringerne fra sygehuse, psykiatrien, almen praksis 

og Lægeuddannelsen i Region Sjælland til efterretning 

Drøfter hvordan regionen kan sikre et fælles strategisk sigte og 

samarbejde i udviklingen af den lægelige videreuddannelse 

Drøfte hvordan vi kan inddrage hinanden i udviklingen af såvel 

overordnede strategier som konkrete tiltag  

 

 

Punktet udskydes til næste møde. 

 
11. Fusionering af Sjællands Universitetshospital og Nykøbing Falster Syge-

hus (10 min.) 

 

Sagsfremstilling  1. januar er Sjællands Universitetshospital og Nykøbing Falster Sy-

gehus fusioneret. Der ønskes en orientering fra Sjællands Universi-

tetshospital om, hvordan det fremadrettede arbejde med lægelig 

videreuddannelse forventes organiseret, herunder evt. afledte ef-

fekter for fordelingen og sammensætningen videreuddannelsesfor-

løb. 

 

Indstilling 

 

 

Referat  

Det indstilles, at Rådet tager orienteringerne til efterretning. 

 

 

Morten Eklund Ziebel og Peder Gunnar Fabricius orienterer om 

fusioneringen. Fusionsarbejdet er startet, men det er endnu for tid-

ligt at udtale sig om den endelige organisering. Stabsmæssigt er 

Uddannelse organiseret samlet i en enhed. 

 

Da SUH dækker 3 matrikler er der et ønske om at udvide repræ-

sentationen fra SUH i CVUR med yderligere UKO/UAO, evt. også 

med repræsentation fra medicin og kirurgi. Udkast til revideret 

kommissorium drøfte spå næste CVUR møde. 

 

Lægeuddannelsen orienterer omkring uddannelsesbygningen på 

SUH. Den 31. marts 2024 får vi nøglerne til bygningen og herefter 

har håndværkerne 2 måneder til at færdiggøre lokalerne.  

 

Da meroptaget er udskudt til 2026, er der overskudsplads i byg-

ningen. Lægeuddannelsen er derfor i gang med at se på, hvilke af 

obligatoriske kurser i den lægelige videreuddannelse som kan af-

holdes der.  

 
12. Dagsordenspunkter til Det Regionale Råd (10 min.) 

 

Sagsfremstilling  Efter aftale i Det Regionale råd drøftes mulige punkter til møder i 

Det Regionale Råd og dagsorden til næste møde i Det Regionale 

Råd den 13. marts 2024. 



 

 

 

Indstilling  

 

 

Referat 

Der indstilles, at Rådet drøfter punkter til møde i Det Regionale 

Råd 

 

På det kommende møde Det Regionale Råd vil der være et tema 

omkring udmøntning af den strategiske samarbejdsaftale. Der er 

yderligere et punkt omkring forretningsordenen for Det Regionale 

Råd.  

 

Rådet ønsker at punktet vedr. ansøgning om sammenhængende 

forløb i almen medicin kommer på dagsorden og at der orienteres 

om arbejdet med at etablere nære forløb, dette er særlig relevant i 

forhold til den strategiske samarbejdsaftale. 

 

 

 
13. Gensidig orientering (10 min.) 

 
Sagsfremstilling  Forum for Cheflæger, ledende overlæger, UAO og UKYL 

 

Status for Revision af Speciallægeuddannelsen 

 

Strategisk samarbejdsaftale 

 

Orientering om bæredygtigt akutsygehus – delspor 2 lægelig ud-

dannelse 

 

Kommende ændringer af almen medicin hoveduddannelsen 

 

Håndtering af fravær 

  

 

            Indstilling  Det indstilles, at Rådet tager orienteringerne til efterretning. 

             

            Referat  

  

Forum for cheflæger: 

Der er afholdt forum for cheflæger, hvor omkring 40 af de til-

meldte 75 mødte op. Det store frafald skyldtes snestorm. der er 

indkommet rigtig gode evalueringer fra dagen. 

Der er et ønske fra Lægeuddannelsen om at vicedirektørerne op-

fordrer cheflæger, UAO og UKYL´er til at deltage i dagen, da det er 

regionens netværk omkring lægelig videreuddannelse.  

 

Status for Revision af Speciallægeuddannelsen: 

Der er ikke noget nyt i forhold til revision af speciallægeuddannel-

sen. Lægeuddannelsen har opfordret til at de tre formænd for de 

regionale videreuddannelsesråde kontakter Sundhedsstyrelsen 

med henblik på at rykke for godkendelse.  

 



 

 

På mødet i Det Nationale Råd sommer 2023 fremlagde de 3 sekre-

tariatschefer et forslag omkring kompetenceudvikling af PKL, som 

kan igangsættes uden politiske beslutning. . Der er planlagt semi-

nar for alle PKL i maj med henblik på dette. 

 

Den strategiske samarbejdsaftale: 

I start februar mødes Advisory Board for første gang. Formålet 

med møde vil omhandle hvilke specialer der kan opstarte, samt 

hvordan sygehusledelserne kan støtte op. Erik Jyllinge og Jesper 

Gyllenborg har delt formandskab. 

 

Orientering om bæredygtigt akutsygehus – delspor 2 lægelig ud-

dannelse: 

 

Vi afventer orientering, men forventer at der sker noget snarest. 

 

14. Eventuelt (5 min.) 

 
              Sagsfremstilling   

              Indstilling   

              Referat   Ingen bemærkninger. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


